
    
 

YAM  BESTYRELSESMØDE 
 
Dato: Tirsdag d. 04.07.2023 

Kl.: Kl. 20.00 
Sted: 
Deltagere:  

Online, Teams-møde 
Astrid, Line, Lærke, Mette Mohr, Sasia og Marie 

 
 

Dagsorden 
 

1. Valg af referent  
Marie 

 

2. Godkendelse af referat fra sidst (vedhæftet)  
Godkendes. 

 
3. Status fra observatørposter  

 AM-pro, Jonas fraværende.  
 DASAM, Astrid:  ”Rekrutteringsudvalget” skifter navn, da der i første hånd skal mere fokus 

på hvordan miljømedicin kan integreres i specialet, og på den måde få oprettet flere 

slutstillinger i specialet. Udvalget har holdt det første møde, og vil arbejde videre med 
dette.   

2 yngre læger fra Århus har lavet et inspirationskatalog i forhold til karrierevalg inden for 
arbejdsmedicin. Aktuelt kun medarbejdere fra Arbejdsmedicin i Århus. Kan bruges som 

inspiration til hvilke veje man kan gå som arbejdsmediciner. Tanken er at det skal 
udarbejdes til resten af landet. Kommer til at ligge på DASAM´s hjemmeside. 
Det er oprettet et nyt obligatorisk kursus for I-læger ”Sociale ydelser og det kommunale 

system”. Det skal være opmærksomhed på at nye I-læger skal have dette kursus. H-læger 
er også velkomne. 

 Videreuddannelsesudvalget, Marie: intet nyt.  
 

4. Middag i den nye bestyrelse 
Mette Madsen har sendt Doodle ud, 5 har svaret. De fleste kan fredag den 15/9. De sidste 

bedes svare hurtigst muligt. 
 

5. Temadag 
Mette Mohr har kontaktet Sorosh i forhold til oplæg om AES/Erhvervssygdomsudvalget. 
Han vil gerne holde et oplæg, enten alene eller sammen med Johan Hviid. Vil gerne holde 

oplæg om sagsbehandling, men vil også gerne finde nogle cases, både psykiske og 
somatiske. Sorosh kan flere dage i november: 1., 2., 6., 13., 16., 20., 23., 27., 29., 30.   



    
Vi i bestyrelsen kan alle dage, men ikke 1. og 2. november. Vi stiler mod torsdag den 
16.november. Mette Mohr vender tilbage til Sorosh.  

Andre oplægsholdere kunne være Harald Meyer, Jane Frølund Thomsen, Anette Kærgaard 
eller Ellen Bøtker Pedersen. 
 

Sted: Sasia og Mette Mohr har tidligere haft tilknytning til Arbejdsmedicin i Århus, vil 
prøve at kontakte sekretariatet i forhold til mulighed for lokale.  

 
6. Emneforslag til årsmødeudvalget 

Årsmødeudvalget har kontaktet Astrid med spørgsmål om YAM har nogle forslag til 

indhold til ”kompetencegivende blok” til årsmødet. Årsmødeudvalget har drøftet at de 

kunne tænke sig et ”kompetencegivende blok” på årsmødeprogrammet. Indholdet kunne 

være noget centralt/særligt kompliceret for vores virke som arbejdsmedicinere. Har YAM 

nogle forslag til indhold? Er det noget yngre arbejdsmedicinere særligt synes der er brug 

for at få uddybet viden om? Fokus skal være kompetenceudvikling. Det ville være et 

”psykolog fokus” og et ”læge fokus”.  

Årsmødet har næste møde i september. 

 

Umiddelbart har vi ikke det store forslag, men vi vil tænke videre. Meget svært at finde et 

emne der rammer fra den helt nye introlæge, til H-lægen i slutningen af uddannelsen eller 

speciallægen.  

Hvis man arbejder sammen med nogen i årsmødeudvalget, spørg gerne ind til om de kan 

uddybe hvad de havde forestillet sig. 

 
7. Evt.  
Intet. 
 
Næste møde: Tirsdag den 8. august kl.20.00, på Teams. 
 

 


